
 

Referat AB møde
Tirsdag d. 14. november 2023

kl. 18.00 i beboerhuset

AB-medlemmer: Jørgen Blond, Klaus Linder, Ewa Pansonius, Capella Døving, Theresa Vestergaard, Katja Gade 
Petersen, Sara Scopetani
AB-supplanter: Anders Tolderlund, Thomas Nielsen 
KAB/FFB Frederiksberg: Dri�schef Jesper Hartmann 
A�ud: Sara Scopetani
  
Tilstede er også Marianne fra boligbestyrelsen

Theresa valgt som referent, Thomas valgt som ordstyrer

Klaus har været opgangene igennem og fundet ud af, at 4 opgange mangler maling, de 
andre hovedrengøringer, og elektrikeren mangler at sæ�e skærm foran ledningerne. 
Maling af kabelbakker (udbedringer af skader)
Udski�ning af vaskemaskiner og tørretumbler. Der er sat penge af i 2032, men de skal 
ski�es før. Der arbejdes på en mere klimavenlig løsning.
Udski�ning af fugebånd er påbegyndt
Der er ca. 5% af lamperne i kældrene, der mangler at blive udski�et �l LED
Der er kommet bimålere �l lejlighederne, men vi ved ikke, hvorfor de er kommet nu. 
Følgegruppen mangler at blive informeret
Der er gang i kælderoprydning

Ejendomskontoret, har været på besøg hos beboere, hvor der er blevet observeret 
ulovligt isoleringsforsøg på altanerne. 

Valg af ordstyrer og referent  1.

Godkendelse af dagsorden - Godkendt, med �lføjelse af to ekstra punkter af formanden2.

Godkendelse af referat fra mødet d. 10. oktober 2023 - Referatet er godkendt3.

Nyt fra dri�en, dri�schef.  4.
Gennemgang af markvandring, emner og status●

Misbrug af visse altaner●

Status på implementering af beslutninger fra sidste AFD-mødet: ●
Gadespejl, kommunen ønsker ikke at sæ�e spejl op-
Lys på boldbanen, de er ved at indhente nye �lbud-
Askebæger ved 104 er blevet rykket-
Musikanlæg er blevet e�erset i beboerhuset, og der er ved at blive indhentet 
�lbud, så anlægget kan opdateres

-

Fugtmålere, alle beboere kan hente en fugtmåler på ejendomskontoret. Thomas 
udfærdiger en vejledning e�er samtale med Stefan

●
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Punktet skal ligge i starten af mødet frem for e�er dri�en
Næste gang skal vi gennemgå Frederiksberg kommunens spareplan på de boligsociale. Der skal 
spares ca. 1.4 mio. Marianne og Kim Geertsen inviteres. Vi ønsker at Kim kommer og forklare om 
samarbejdet med kommunen. Marianne oplever, at kommunen ikke samarbejder med de bolig 
sociale mere. 
Marianne ønsker, vi kommer �l Banko den 26. november, 

Heidi fra Ejendomskontoret tager sig af udlejning af beboerhuset. Ordensreglementet skal 
opdateres. Det skal �lføjes �l kontrakten, at depositummet på 1000kr ikke kan �lbagebetales ved 
aflysning indenfor 4 uger før arrangementets dato. Senest 4 uger før arrangementet a�oldes, 
betales det resterende beløb for lejen af beboerhuset. Ved alvorlig sygdom hos den beboer, der 
står som lejer af beboerhuset, kan der ved fremvisning af lægea�est �lbagebetales hele beløbet 
(2.500kr)

Vi diskuterer prisen på depositummet på 500kr, som forslaget indebærer. Vi ændrer det �l 200kr, 
for at �lgodese beboere med få midler. Ved misligholdelse eller, hvis det gule hus e�erlades 
beskidt, frafaldes depositummet og evt. regning vil blive e�ersendt. 

Til udlevering af nøgler er der lidt skepsis vedr. udlevering. Bestyrelsen mener, der bør være en 
mere sikker ordning, men også en ordning, der er let at administrere. Jørgen drø�er de�e med 
Heidi.

Beboerhuset kan leges �l fødselsdage op �l og med 15 år, med et voksent familiemedlem 
�lstede.

Capella har fremsendt forslag �l gaveregula�vet, vi drø�er, at 350 kr. uanset årsag muligvis er lidt 
for konserva�vt. Capella fik opgaven om at finpudse eksisterende forslag. 
Tilmelder man sig ikke bestyrelsen julefrokost, kan man få en julegave. 

Theresa & Heidi a�aler nærmere
Der ønskes brusehoved �l køkkenvasken vasken
Kogepladerne bør udski�es 

Budget 2023 opfølgning, Jesper laver den �l næste gang, men det ser pænt ud●
Orientering om affaldssug/sortering, det koster 250.000kr at reparere en streng●
Der er indkøbt en ny varmepumpe �l Blok Fasanhaven●
Der bliver lavet sikkerhedstjek for alle legepladserne, og de, der skal repareres, bliver 
ordnet

●

Kommende AB-møder inkl. frekvens●

Nyt fra boligsociale5.

Forslag 6.

Beboerhuset a.

Den Gule Pavillon (DGP) – bilag fremsendt af Heidi, sekretærb.

Gaveregula�vc.

Køkkene�ersynd.

Vedligeholdelsesreglement – udsæ�es �l december mødete.

Tilbud på klimaskærm på altanerne – Der er indhentet �lbud. For døre alene er �lbuddet på 
12,6 millioner, og hvis hele klimaskærmen skal udski�es, er prisen 36 millioner. Der er afsat 9,8 
millioner �l arbejdet. Dri�en kigger arbejder videre på det. Ved store renoveringssager skal 
sagerne behandles i FFB’s organisa�onsbestyrelse og dere�er på afdelingsmøde.

f.

Opsigelse af P-selskab - bestyrelsen bakker op om P-udvalgets inds�lling om ski� �l UnoPark. g.
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Vi drø�er henvendelsen og sender svar �l beboeren

KAB bestyrelsesuddannelse, ønsker man at komme på bestyrelsesuddannelsen skal man 
henvende sig 
�l OB inden den 23. november
Kursus i budget og regnskab 27. og 30.11
7. december er der repræsentantskabsmøde - 

Der a�oldes ungdomsmøde i januar 2024

Klaus har været på rundtur i Blok Fasanhaven, og der skal en total renovering af opgangene, der er i 
meget skidt stand

P-udvalgsmøde d. 30.10. – der arbejdes på at få nyt firma �l at løse opgaven. Uno Park præsenterede 
deres løsning. Det ser lovende ud. Stefan og Jørgen indhenter referencer fra brugere af UnoPark.
Vaskekælder-udvalget arbejder videre. Beboerne inddrages ikke endnu. Udvalget tager ud og besøger 
andre boligforeninger på Frederiksberg, der har fået installeret klimavenlige løsninger.
.

Tirsdag d. 05.12. kl. 18.00 
Tirsdag d. 09. januar kl. 18.00            

Der er stadig svært at nå dagsorden inden for de afsa�e 3 �mer – de�e møde afslu�edes kl. 22.20.

Vi beder kontoret søge for varm mad �l næste møde
 

Jørgen går videre �l Stefan vedr. opsigelse af City Parkeringservice

Forslag �l svar på beboerklage a.

Aktuelle emner fra formanden.  7.
Opfølgning af beslutninger og a�aler, kurser m.m.:●

Jubilæum 2024●

Gavlmaleri – ansøgning om �lskud er fremsendt �l FFB d. 1.11, vi forventer svar den 23. 
november

●

Beboernyhedsbrev – Thomas og Sara arbejder videre på beboerblad, Jørgen ønsker 
beboerne en glædelig jul

●

Henvendelse �l kommunen vedr. gadespejl●
Forberedelse af budget 2025 – input ønskes vedr. beboerinvolvering●
Opgangse�ersyn - er behandlet �dligere, se Punktet fra dri�en●
Solceller - Der arbejdes videre, men kommunika�onen skal blive bedre●
LAR/kloak - Jørgen kontakter Pernille (kundechef)●
Tilbagebetaling af særlån fra 1978 �l Landsbyggefonden og Frederiksberg Kommune er gjort●
Jørgen har bedt om indsigt i udviklingen/udgi�erne �l det boligsociale område●
Boligforum, mellem Frederiksberg kommune og de forskellige boligorganisa�oner, hvor der 
indgås a�ale om udlejning for boligerne på Frederiksberg. A�alepart er Almene Boliger i 
Danmark (BL)

●

Jørgen følger op på, om vi bliver a�rævet betaling for henvendelser �l KAB om de 
boligsociale

●

Blok Fasanhaven8.

Nyt fra udvalgene 9.

Emner fra medlemmerne. Ny proces med input �l dagsordenen 10.

Kommende møder:11.

Evalueringen 12.

Eventuelt 13.
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